
PROTOKÓŁ NR XVI/2016 

z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 31 maja 2016 r. 
W sesji wzięli udział: 

1. 15 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

2. Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

3. Skarbnik Gminy Dębnica Kaszubska – Marek Malinowski 
4. Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk 
5. Mecenas – Jarosław Mielnik 

6. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak 

7. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak 

8. Grzegorz Grabowski – Radny Rady Powiatu 

 
Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Gminy VII kadencji. 
2. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 
3. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Dębnica Kaszubska, 
b) zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji Projektu pn.: „OD STAŻU DO 

ANGAŻU” w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014 – 2020 
współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, 

c) „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dębnica Kaszubska”, 
d) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 
e) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso, 

f) ustalenia wysokości diet dla Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska, 
g) zmiany uchwały Nr XIII/88/2016 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 28 stycznia 

2016 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2016, 
h) ustalenia składu osobowego Komisji Infrastruktury i Budżetu, 
i) przyjęcia „Strategii rozwiązywania problemów społecznych Gminy Dębnica Kaszubska 

na lata 2016 – 2020, 
j) przyjęcia Programu  opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Dębnica Kaszubska na rok 2016, 
k) przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf  za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz dopłaty do taryfowej grupy odbiorców 
usług na terenie Gminy Dębnica Kaszubska, 

l) zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta Gminy Dębnica 
Kaszubska z wykonania budżetu gminy za 2015 rok, 

m) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy w 2015 roku, 
n) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy 

Kaszubskiej za 2015 rok, 
o) zmiany uchwały budżetowej oraz zmian w budżecie gminy na 2016 rok. 
4. Przyjęcie planu zbywania nieruchomości na terenie gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

24.05.2016 r. 



5. Sprawozdanie Wójta z działalności i wykonania uchwał. 
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny: 
a) Komisji Kultury i Oświaty, 
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 
c) Komisji Rewizyjnej. 
7. Interpelacje radnych.  
8. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
9. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 
10. Zamknięcie obrad. 

 
Ad. 1 

a) XVI Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof  Badowski. Otwarcia 
dokonał o godzinie 10:08 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska, stwierdzając, 
na podstawie listy obecności, prawomocność obrad. Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał 
pracowników urzędu, Panią Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Panią Kierownik Ośrodka 
Pomocy Społecznej, Radnych Rady Powiatu, sołtysów i mieszkańców oraz radnych. 

b) Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, iż przebieg sesji zawarty jest w 
porządku obrad. Zwrócił się z zapytaniem do Radnych czy mają jakieś uwagi, zastrzeżenia do 
porządku obrad? W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad 
porządkiem obrad. 
W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących. 

c) Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 
ma jakieś uwagi do protokołu nr XV/2016 z poprzedniej sesji? W związku z brakiem uwag 
Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do głosowania nad zatwierdzeniem protokołu z 
poprzedniej sesji. 
W wyniku głosowania protokół z XV sesji Rady Gminy został przyjęty /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących. 
 
Ad. 2 
 Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o składanie kandydatur na członków do 
komisji skrutacyjnej. 
Radny M. Batóg zgłosił Radną B. Sikorę, która wyraziła zgodę na członkostwo. 
Radny R. Cech zgłosił Radną W. Masłyk, która wyraziła zgodę na członkostwo. 
Radna R. Rejkowicz zgłosiła Radnego R. Cech, który wyraził zgodę na członkostwo. 
Radny P. Pałubicki złożył wniosek o zamknięcie listy kandydatów na członków komisji 
skrutacyjnej. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził głosowanie nad wnioskiem. 
W wyniku głosowania wniosek przegłosowano w stosunku /14 za, 0 przeciw, 1 
wstrzymujący. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o składanie kandydatur na wiceprzewodniczącego 
rady. 
Radny M. Batóg zgłosił Radnego P. Pałubickiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. 
Radna R. Rejkowicz złożyła wniosek o zamknięcie listy kandydatów. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził głosowanie nad wnioskiem o zamknięciem listy. 
W wyniku głosowania wniosek przyjęto w stosunku / 13 za, 0 przeciw, 2 wstrzymujące. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przerwę w celu przygotowania kart do głosowania. 
Po przerwie Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, iż Radni będą głosować według 
porządku alfabetycznego, po czym kolejno wyczytywał Radnych z listy obecności. Po oddaniu 
głosów przez wszystkich Radnych Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przerwę w celu 
zliczenia głosów. 



Po przerwie przewodnicząca komisji skrutacyjnej W. Masłyk odczytała protokół z głosowania 
/stanowiący załącznik nr 2 do protokołu wraz z kartami do głosowania./. 
W wyniku głosowania tajnego w stosunku głosów /11 za, 2 przeciw, 2 głosy nieważne, 
Wiceprzewodniczącym Rady Gminy Dębnica  Kaszubska został Radny Paweł Pałubicki. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki podziękował za oddane głosy. Dodał, że postara się 
zmienić to, aby te 4 głosy stały się pozytywne. Wszystkim Radnym życzył udanej współpracy. 
 
Ad. 3 

a)  
W wyniku głosowania tajnego projekt uchwały w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 1 do 
protokołu/ przyjęto w stosunku / 11 za, 2 przeciw, 2 głosy nieważne. 

 
Uchwała otrzymała nr XVI/124/2016 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
b)  
 Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że do projektu uchwały w sprawie 
zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji Projektu pn.: „OD STAŻU DO 
ANGAŻU” w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014 – 2020 
współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego /stanowiącego  
załącznik nr 3 do protokołu/ została zasygnalizowana korekta, po czym oddał głos Sekretarzowi 
R. Krawczykowi. 
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że projekt uchwały został już wcześniej przedstawiony 
Radnym zgodnie ze statutem, czyli 7 dni wcześniej, jednakże Wojewódzki Urząd Pracy naniósł 
swoje uwagi, które należy uwzględnić, po czym przytoczył całą poprawioną treść uchwały. 
Zmiany, które są zaproponowane są jedynie kosmetyką uchwały, nie rzutują na istotę sprawy. 
Urząd chce uczestniczyć w partnerstwie z firmą wymienioną w uchwale. Projekt poprzedniej 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Radnych.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jakieś pytania? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 
 
Uchwała otrzymała nr XVI/125/2016 i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 

c) Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że projekt uchwały w sprawie  „Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dębnica Kaszubska”/stanowiący załącznik nr 
4 do protokołu/ komisje procedowały na komisjach wspólnych. Komisje wspólnie pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do projektu uchwały? Nikt spośród Radnych nie miał pytań ani uwag do projektu uchwały. 
 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 
 
Uchwała otrzymała nr XVI/126/2016 i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
 
 



d)  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że projekt uchwały w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów /stanowiący 
załącznik nr 5 do protokołu/ komisje procedowały na komisjach wspólnych. Komisje wspólnie 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do projektu uchwały? Nikt spośród Radnych nie miał uwag ani pytań do projektu uchwały. 
 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 
 
Uchwała otrzymała nr XVI/127/2016 i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
e)  

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że projekt uchwały w sprawie terminu, 
częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, 
wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso /stanowiący załącznik 
nr 6 do protokołu/ komisje procedowały na komisjach wspólnych. Komisje wspólnie pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do projektu uchwały? Nikt spośród Radnych nie miał uwag ani pytań do projektu uchwały. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 
 
Uchwała otrzymała nr XVI/128/2016 i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
f)  

 Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości diet dla Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 7 do 
protokołu/ komisje procedowały na komisjach wspólnych. Komisje wspólnie pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do projektu uchwały? 

Radny Rady Powiatu G. Grabowski zwrócił się z zapytaniem co było przyczyną zmian w dietach 
radnych? 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, iż to On był inicjatorem uchwały. 
Motywował się tym, iż mieszkańcy podnosili głosy, jakoby radni spotykali się tylko po to aby 
wziąć dietę, nic nie robiąc. Wprowadzając ryczałt radni otrzymają taką sama dietę niezależnie od 
liczby spotkań. W ten sposób zostaną ucięte niepochlebne komentarze o radnych. 
Wiceprzewodniczący dodał, że Radni za posiedzenie otrzymywali 185 zł, natomiast 
przewodniczący komisji stałych nieco ponad 200 zł. Ryczałt jest uśrednieniem tych kwot. 
Przewodniczący Rady czuwa nad pracą rady i poszczególnych komisji, więc również wiąże się to z 
dużą liczbą obowiązków. Być może to sprawi, że temat diet nie będzie już poruszany. 
Przewodniczący Rady K. Badowski dodał, że dieta jest uśrednionym wynikiem tego co zostało 
wypłacone radnym w ubiegłym roku. Każda z komisji, oprócz posiedzeń komisji wspólnych i 
sesji, będzie spotykać się przynajmniej raz w miesiącu. Dojdą także posiedzenia robocze radnych, 
które nie będą podlegały pod dietę. 



Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że wszystkie projekty uchwał będą omawiane na 
posiedzeniu wspólnym komisji. Sesja będzie formalnością podjęcia uchwały. Ewentualne nowe 
pisma, sprawy lub zmiany w uchwałach będą omawiane podczas sesji. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do projektu uchwały? Nikt spośród Radnych nie miał uwag ani pytań do projektu uchwały. 
 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 2 
wstrzymujące. 
 
Uchwała otrzymała nr XVI/129/2016 i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
g)  

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XIII/88/2016 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 28 stycznia 2016 r. w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2016 /stanowiący załącznik nr 8 do 
protokołu/ komisje procedowały na komisjach wspólnych. Komisje wspólnie pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do projektu uchwały? Nikt spośród Radnych nie miał uwag ani pytań do projektu uchwały. 
 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 
 
Uchwała otrzymała nr XVI/130/2016 i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
h)  

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że projekt uchwały w sprawie ustalenia 
składu osobowego Komisji Infrastruktury i Budżetu /stanowiący załącznik nr 9 do protokołu/ 
komisje procedowały na komisjach wspólnych. Komisje wspólnie pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do projektu uchwały? W związku z tym, ze nikt spośród Radnych nie zabrał głosu, sam 
zwrócił się z zapytaniem do Radnego P. Paczesnego czy potwierdza wyrażenia woli przystąpienia 
do Komisji Infrastruktury i Budżetu? 

Radny P. Paczesny poinformował, że swoją wolę przekazał pracownikowi zajmującemu się 
obsługą rady gminy i sądził, iż to wystarczy. Projekt uchwały znalazł się na sesji, co jest wyrazem 
przekazania informacji i reakcji na Jego prośbę. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż wola radnego została przekazana, jedynie 
Przewodniczący chciał się upewnić i potwierdzić to, gdyż wcześniej nie miał takiej możliwości. 
Zwrócił się także z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? W związku 
z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 
 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 
 
Uchwała otrzymała nr XVI/131/2016 i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
 
 



i)  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Strategii rozwiązywania problemów społecznych Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2016 – 
2020 /stanowiący załącznik nr 10 do protokołu/ komisje procedowały na komisjach wspólnych. 
Komisje wspólnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do projektu uchwały? Nikt spośród Radnych nie miał uwag ani pytań do projektu uchwały. 
 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 
Uchwała otrzymała nr XVI/132/2016 i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

j)  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu  opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Dębnica Kaszubska na rok 2016 /stanowiący załącznik nr 11 do protokołu/ 
komisje procedowały na komisjach wspólnych. Komisje wspólnie pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do projektu uchwały? 

Radny P. Paczesny oznajmił, że projekt uchwały jest dobrze napisany, cały regulamin brzmi 
bardzo dobrze. Jednak Radny zwrócił uwagę, że psy przechowywane są na terenie ZGK, gdzie w 
okresie zimowym nie są zabezpieczone przed zimnem. Psy muszą leżeć bezpośrednio na deskach, 
nie maja żadnej słomy, która ochroniłaby ich przed zimnem. Radny poprosił o przyjrzenie się 
tematowi. Budy powinny być bardziej komfortowe dla psa. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż uwaga ta zostanie przekazana ZGK aby mogli 
zająć się tematem. Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem czy ktoś jeszcze ma jakieś pytania, 
uwagi? W związku z brakiem pytań, uwag Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 
 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XVI/133/2016 i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

k)  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że projekt uchwały w sprawie przedłużenia 

czasu obowiązywania dotychczasowych taryf  za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków oraz dopłaty do taryfowej grupy odbiorców usług na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 12 do protokołu/ komisje procedowały na 
komisjach wspólnych. Komisje wspólnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do projektu uchwały? 

Radny P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem co się stało z poprzednimi założeniami odnośnie 
odejścia od dotowania zakładu? Obecnie dopłaca się 90 tys. zł. na poprawę funkcjonowania 
ZGK, lecz te rzeczy nie są wdrażane w życie. Takie dotowanie przynosi konkretne koszty, a 
trzeba usprawnić funkcjonowanie ZGK. Radny zwrócił się także z zapytaniem czy Radni poznają 
wyniki audytu przeprowadzonego w zakładzie? Chciałby otrzymać je, tak jak zostało to obiecane. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił aby Radny wypowiadał się do rzeczy. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem jak są zamiary względem usprawnienia 
funkcjonowania ZGK, aby nie dopłacać do zakładu? 



Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że musi mieć konkretne pytanie, na które musi 
odpowiedzieć. 
Radny P. Paczesny powtórzył swoje pytanie, jak Pani Wójt ma zamiar usprawnić działania aby nie 
dotować zakładu i aby nie było potrzeby podnoszenia kosztów opłat dla mieszkańców? 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, iż już nastąpiła zmiana na stanowisku prezesa, gdyż 
nieumiejętność gospodarowania zasobami jakie ma ZGK nie może być przyczyną do podwyżek 
stawek opłat za wodę. Poprzedniemu prezesowi skończył się okres rocznej kadencji na tym 
stanowisku i nie przedłużono jej na kolejny rok. Na jego miejsce wybrano nowego prezesa, 
któremu należy pozwolić działać. Jak wcześniej powiedziano, nieudolność poprzednika nie może 
być przyczyną do podwyższania opłat mieszkańcom, stąd decyzja gminy aby przekazać pomoc. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 
 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 
 
Uchwała otrzymała nr XVI/134/2016 i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

l)  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta Gminy Dębnica Kaszubska z wykonania 
budżetu gminy za 2015 rok  /stanowiący załącznik nr 13 do protokołu/ nie był opiniowany. 
Radna B. Sikora przypomniała, iż na komisjach wspólnych Radna miała wątpliwości czy 
dokumenty, o których mowa w uchwale nie powinny stanowić załączników do niej? 

Skarbnik M. Malinowski oznajmił, iż zgodnie z art. 270 ustawy o finansach publicznych wszystkie 
dokumenty, o których mowa w uchwale zostały przedłożone radnym do zapoznania. Żadna 
gmina nie dołącza tych sprawozdań jako załączniki do uchwały, gdyż nie ma takiego wymogu 
prawnego. Skarbnik przytoczył uzasadnienie uchwały. Dodał, że Komisja Rewizyjna analizuje 
wszystkie dokumenty, sprawozdania wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej i przedstawia 
swoją analizę pozostałym Radnym we wniosku o udzielenie, bądź nie udzielenie absolutorium. 
Sprawozdania, o których mowa są przedkładane na etapie analizy i to komisja wypracowuje 
stanowisko i przekazuje je dalej. 
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem do Mecenasa czy Rada Gminy może zatwierdzać coś 
co nie jest załączone? Czy można nie dołączać dokumentów, na podstawie których zatwierdza się 
sprawozdanie? Radna dodała, że w sprawozdaniu GOK-u jest załącznik. 
Mecenas J. Mielnik poinformował, że sprawozdanie jest opisem stanu a uchwała tylko do niego 
się odnosi. Są uchwały, które z przedmiotu, z treści muszą odnosić się do załącznika, jak to jest 
np. w przypadku programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami. Tu sprawozdanie sporządzone 
jest przez urząd, nie przez Radę Gminy. Rada Gminy je przyjmuje lub też nie. 
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem czy Mecenas nie uważa tego za brak logiki? W 
następnej uchwale dotyczącej sprawozdania z wykonania budżetu GOK-u jest sprawozdanie w 
formie załącznika. 
Mecenas odpowiedział, że taki system ustalono w GOK-u. Tu, w przypadku tej uchwały nie ma 
najmniejszych wątpliwości do czego się odnosi. Nie stanowi to problemu. 
Skarbnik M. Malinowski poinformował, iż ustawa o finansach publicznych określa całą procedurę. 
Komisja Rewizyjna jest organem Rady Gminy, który analizuje całą dokumentację. Tam jest 
położony nacisk i prawdopodobnie ma to na celu zmniejszenie biurokracji. 
Mecenas J. Mielnik oznajmił, iż kwintesencją odpowiedzi powinno być czy uchwała nie budzi 
wątpliwości czego dotyczy. Nie ma najmniejszych wątpliwości, że uchwała odnosi się do 
sprawozdania. Jest dokument opracowanym i w jakiś sposób oceniany jest przez Radę. 



Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do 
głosowania nad projektem uchwały. 
 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 1 
wstrzymujący. 
 
Uchwała otrzymała nr XVI/135/2016 i stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
m)  

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że projekt uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy w 2015 roku /stanowiący załącznik nr 
14 do protokołu/ nie był opiniowany. Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o odczytanie 
opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej /stanowiącą załącznik nr 29 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy opinia Komisji Rewizyjnej 
również może zostać odczytana? 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził 10 min. przerwy w celu dostarczenia opinii Komisji 
Rewizyjnej. Po przerwie Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Komisji Rewizyjnej. Po 
odczytaniu zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania? 

Radny P. Paczesny oznajmił, iż według niego potrzebna jest dyskusja. Ogólny obraz jaki rysuje się 
jest obrazem wygłaskanym. Komisja Rewizyjna nie widzi pewnych faktów, a powinna. Zadaniem 
komisji jest kontrolowanie działalności pod względem celowości, oszczędności. Radny zwrócił się 
z zapytaniem dlaczego wiadomość o wypłacie odszkodowania nie znalazła się w opinii? Radny 
nie uważa jakoby to miało być gospodarne i merytoryczne zarzadzanie budżetem gminy, a wręcz 
jest zdania, że pieniądze te zostały wyrzucone w błoto. Zwrócił się z zapytaniem czy Komisja 
Rewizyjna nie widziała potrzeby zwrócenia uwagi na remont urzędu gminy bez stosownych 
pozwoleń? Czy Skarbnik Gminy może wydawać pieniądze bez projektu? Jeżeli chodzi o 
umorzenia i rozłożenia na raty zaległości mieszkańców to są to poważne sprawy. Brak jest zaleceń 
aby urząd bardziej przykładał się do windykacji i ściągania należności. Komisja Rewizyjna 
bardziej powinna zgłaszać takie rzeczy. Radny stwierdził, że nie ma pieniędzy na nowe lampy, a są 
na wypłacanie odszkodowań. Takie dane należało zawrzeć w uchwale. W tej chwili podwójnie 
płacona jest pensja prezesa ZGK. Jeżeli ktoś się przymierza do zwolnienia pracownika należy 
rozważyć każdą możliwość. Były prezes jako Radny Gminy Słupsk nie będzie chciał zrezygnować 
z funkcji jaką pełnił, to zrodzi kolejne zobowiązania. Remont gminy bez projektu jest nielegalny i 
takie informacje Komisja Rewizyjna miała. 
Radny M. Olech poinformował, iż budżet zamknął się wysoką nadwyżką. Już samo to jest faktem 
przemawiającym za absolutorium. Odnośnie podatków odbyły się rozmowy z pracownikami 
odpowiedzialnymi i Panem Skarbnikiem. Ściąganie podatków jest trudne, dlatego pójście na 
ugodę i rozłożenie należności na raty jest lepszym rozwiązaniem niż spór sądowy. Komisja 
Rewizyjna nie widzi błędów. Pracownicy szczegółowo przedstawili wyjaśnienia. 
Radny P. Paczesny oznajmił, iż to, że budżet zamknął się nadwyżką to nie znaczy, że jest wszystko 
dobrze. Radny nie powiedział, że nie należy udzielić absolutorium. Radny zwrócił się z 
zapytaniem ile jest wydanych postanowień w sprawie ustanowienia hipoteki? Radny dodał, że nie 
jest za rygorystycznym ściąganiem należności, jednakże podatnicy unikają płacenia, tak długo aż 
minie okres 5 lat. 
Skarbnik M. Malinowski przyznał, że nie bardzo wie jak odpowiedzieć na słowa Radnego, gdyż 
ten użył ogólników, bez wskazania konkretnej sprawy. Natomiast wszystkie działania odnośnie 
postępowania windykacyjnego są skierowane na ściągalność. Skarbnik oznajmił, iż nie zgodzi się 
na puszczanie takiej opinii w eter. Stwierdzenia Radnego są bezpodstawne. Windykację należności 
prowadzi urząd skarbowy. Zadanie urzędu gminy kończy się na wystawieniu tytułu egzekucyjnego 
i przekazaniu go do urzędu skarbowego. Część dłużników jest niewypłacalna. Część postępowań 



komorniczych jest nieskuteczna. Tytuły egzekucyjne wystawiane są dwa razy w roku. Wystawiane 
są również upomnienia i są to setki upomnień. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż remont wykonany w urzędzie nie wymagał 
projektu, gdyż jest to odświeżenie ścian i podług. 
Pani Wójt I. Warkocka dodała, że remont przeprowadzony w urzędzie wymagał jedynie 
zgłoszenia. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że On także był przewodniczącym 
Komisji Rewizyjnej. Wtedy też ludzie nie płacili i unikali tych płatności. Czasami należy 
zastanowić się czy należy sprzedawać mieszkania. Jest część osób, które unikają płatności. 
Zadłużenie gminy nie wzrosło, gdyż ostatnio była nadwyżka, którą przeznaczono na spłatę 
należności. 
Mecenas J. Mielnik dodał, iż nie doszło do rozprawy sądowej z udziałem byłej Pani Sekretarz 
odnośnie wypowiedzenia umowy o pracę. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem na jakiej podstawie wypłacono odszkodowanie? 

Mecenas J. Mielnik oznajmił, że nie zasądzono odszkodowania, a zawarto ugodę przedsądową. 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś 
pytania? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 
 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 1 przeciw, 0 
wstrzymujących. 

Uchwała otrzymała nr XVI/136/2016 i stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Przewodniczący Rady K. Badowski wspólnie z Wiceprzewodniczącym Rady P. Pałubickim 
pogratulowali Pani Wójt udzielonego absolutorium. 
Pani Wójt I. Warkocka podziękowała za słowa i dodała, że z niektórymi uwagami się nie zgadza. 
Wiele dobrych rzeczy zadziało się w gminie odkąd objęła funkcję wójta. Uważa także, że żaden z 
wójtów nie zasługuje na to aby odwoływać go z pełnionej funkcji, przed upływem kadencji. 
Każdy pieniądz jest ważny, każda złotówka przed wydaniem oglądana jest z każdej strony. 
 
n)  

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej za 2015 rok 
/stanowiący załącznik nr 15 do protokołu/ komisje procedowały na komisjach wspólnych. 
Komisje wspólnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 
ma uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem uwag przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XVI/137/2016 i stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

o)  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej oraz zmian w budżecie gminy na 2016 rok /stanowiący załącznik nr 16 do 
protokołu/ był omawiany przez komisje rady, jednak zaszły pewne zmiany, które wyjaśni 
Skarbnik, po czym oddał głos Panu Skarbnikowi. 
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, iż zmiany zaszły w paragrafie 6. Po komisjach wspólnych, 
wydano zarządzenie wójta jako zmiany w budżecie, gdyż do urzędu zostały przesłane decyzje 
wojewody o zwiększeniu kwoty dotacji dla Ośrodka Pomocy Społecznej. Najpierw zarządzeniem 



wprowadzono dotacje od wojewody, później naniesiono poprawki na uchwałę. Zmiany zaszły w 
dochodach i wydatkach gminy. 
Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem na jakie cele zostaną przeznaczone otrzymane środki? 

Skarbnik M. Malinowski odpowiedział, że na różnego rodzaju zasiłki. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania? 

Radny P. Paczesny oznajmił, że w funduszu sołeckim z Łabiszewa jest bieżące utrzymanie 
świetlicy. Zgodnie z umową gmina musi finansować świetlicę do końca 2018 roku, jak to ma się 
do obecnych planów urzędu? 

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że nie jest to prawda. Finansowanie świetlicy było na rok. 
Do 2018 roku świetlica nie może zmienić funkcji przeznaczenia. To co mówi Pan Radny jest 
nieprawdą, nie było takiej umowy. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania? 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania. 
 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku  /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XVI/138/2016 i stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że planu zbywania nieruchomości na terenie 
gminy Dębnica Kaszubska z dnia 24.05.2016 r. /stanowiący załącznik nr 33 do protokołu/ był 
omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji. Komisje pozytywnie zaopiniowały 
przedstawiony plan. Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jakieś pytania, uwagi do planu zbywania? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania  Plan planu zbywania nieruchomości na terenie gminy Dębnica 
Kaszubska z dnia 24.05.2016 r. został przyjęty jednogłośnie /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących. 

Ad. 5 

 Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie ze sprawozdaniem wójta z 
działalności i wykonania uchwał. 
Sprawozdanie z działalności /stanowiące załącznik nr 34 do protokołu/ zaprezentowała Pani 
Wójt I. Warkocka. 
Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 35 do protokołu/ zaprezentował 
Sekretarz R. Krawczyk. 
Pani Wójt I. Warkocka poprosiła Pana Sekretarza o wyjaśnienie podjętej decyzji przez komisję 
konkursową.  
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że obowiązkiem komisji konkursowej jest zbadanie, czy 
kandydat złożył wszystkie dokumenty. W tym przypadku jeden z dokumentów był 
wielostronicowy i nie został na każdej stronie opatrzony własnoręcznym podpisem. Komisja 
podjęła uchwałę o niedopuszczeniu do oceny merytorycznej i tym samym odrzuciła kandydaturę. 
Pani Kowalska złożyła odwołanie, w którym głównym argumentem było brak wymogu w 
ogłoszeniu o konkursie o potrzebie podpisywania dokumentów na każdej stronie. Pani Wójt 
zasięgnęła opinii prawnej, która była przychylna kandydatce. 
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem czy to komisja podjęła błędną decyzję? 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że są różne wyroki sądów w tej kwestii. Jednakże należy się 
przychylić do opinii Mecenasa. Zapis regulaminu nie był dostatecznie sprecyzowany. 



Sekretarz R. Krawczyk dodał, że po to jest funkcja organu prowadzącego i Pani Wójt ma takie 
prawo, aby sprawdzić poprawność uchwał komisji konkursowej. Z tego prawa skorzystała. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania? 

Radny R. Cech zwrócił się z zapytaniem czy już znana jest data przeprowadzenia kolejnego 
konkursu? 

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że termin przeprowadzenia konkursu wypada 14 dni po 
złożeniu kandydatur, czyli odbędzie się pod koniec czerwca. 
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego 
punktu porządku obrad. 
 
Ad. 6 

 Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o złożenie sprawozdania z działalności 
międzysesyjnej Komisje Rady. 

a) Przewodniczący Komisji Kultury i Oświaty R. Cech poinformował, że komisja spotkała 
się dwa razy. 11 oraz 25 maja. Oba spotkania były posiedzeniami wspólnymi wszystkich komisji 
zwołanymi w celu opiniowania projektów uchwał. 

b) Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Budżetu B. Sikora oznajmiła, że komisja 
spotkała się dwa razy. 11 oraz 25 maja na komisjach wspólnych. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnym ma 
jakieś pytania odnośnie sprawozdań? W związku z brakiem pytań Przewodniczący poprosił o 
sprawozdanie Komisji Rewizyjnej. 

c) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej M. Olech poinformował, że komisja spotkała się 
cztery razy, z czego dwa razy w gronie własnym w dniach 10 i 17 maja podczas kontroli 
gimnazjum, a także w dniach 11 i 25 maja na posiedzeniu komisji wspólnych w celu opiniowania 
projektów uchwał. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem  czy ktoś z Państwa Radnym ma 
jakieś pytania odnośnie sprawozdania? 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy w związku z 
przeprowadzoną kontrolą w gimnazjum Komisja Rewizyjna mogłoby odczytać protokół 
pokontrolny w celu zapoznania pozostałych Radnych z wnioskami i zaleceniami? 

Radny W. Nierychlewski poinformował, że Komisja nie miała żadnych wniosków czy zaleceń z 
przeprowadzonej kontroli. Kontrol swym zakresem obejmowała wydatkowanie środków. 
Wszystko zostało sprawdzone, nie było żadnych nieprawidłowości. Pracownicy udzielili 
wyjaśnień. Brak było zastrzeżeń i uwag, w związku z tym Komisja nie zawarła wniosków w 
protokole. 
Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 7 

 Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił Radnych o składanie interpelacji. 
Radna W. Masłyk poinformowała, że na trasie Starnice-Borzęcino konieczna jest wycinka drzew i 
zakrzaczeń, gdyż utrudniają one podróżowanie i zagrażają osobom poruszającym się na drodze. 
Radna zgłosiła także, że nie jest zadowolona z odpowiedzi na poprzednio złożoną interpelację. 
Radna oznajmiła, że w odpowiedzi na interpelację wykazano brak potrzeby zajmowania się 
terenem, po wizji w terenie. Radna zaproponowała aby wizja odbyła się raz jeszcze, aby można 
było wskazać miejsca newralgiczne. Radna oznajmiła, że na ostatniej sesji Pani Wójt wspominała 
o problemach sołectwa. Do 2018 roku nie można realizować na działce zadań. rada sołecka 
zbierze się i zastanowi co dalej robić. Radna jest zła na Radnych poprzedniej kadencji, za to, że 
kolejny teren przekazany na zagospodarowanie nie może być wykorzystany.  Kolejne miejsca było 
przekazane, gdzie wybudowano scenę. Wtedy rada sołecka nie miała takich informacji jakie ma 
teraz, o braku możliwości realizacji planów zagospodarowania terenu. Sołectwo to, wiele razy 



próbowało stworzyć teren rekreacyjny, lecz za każdym razem się to nie udawało. Radna dodała, 
że 6 lat temu dostała zgodę na realizację planów, jednakże wszystko stoi w miejscu. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że czuje się niesłusznie oskarżony. 
Wszystkie działanie były w dobrej wierze. Działania Pani Wójt mają na celu wszystko co 
najlepsze. Teren niesłusznie został podzielony, ale do tego nie była potrzebna wola Rady Gminy. 
Tego co się stało się już nie zmieni. 
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, iż w odróżnieniu od poprzednich lat urząd skupia się 
przede wszystkim na analizie dokumentów. Czasami warto odczekać czas przeznaczony na 
realizację zadania określonego w akcie notarialnym przekazania nieruchomości, a później mieć 
swobodę działania. Niestety już rozpoczęła się korespondencja z Agencją, która może domagać 
się zwrotu nieruchomości. 
Radna W. Masłyk oznajmiła, iż teraz cieszy się, że wie na czym stoi. Gdyby była taka wiedza, to 
nie byłoby bezcelowej realizacji. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż wtedy Radni podnieśli ręce za tym aby można 
było coś stworzyć, zrealizować. Nie ma mowy o tym aby było robione coś przeciwko 
mieszkańcom. Podział nieruchomości to nie wina Radnych. Każdy działał, tak aby było jak 
najlepiej. Obecnie trzeba myśleć i działać jak należy rozwiązać powstały problem. 
Radna W. Masłyk oznajmiła, że Pani Wójt prowadzi działania aby wszystko było tak jak należy. 
Radna wiele razy miała możliwość działania, lecz nie był to teren gminy tylko np. parafii tak jak w 
przypadku budowy małpiego gaju. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że Radna uległa oddolnej inicjatywie 
mieszkańców. Na błędach człowiek się uczy. Dziś zaczytujemy się w dokumentach, że ma być coś 
innego. Być może uda się utrzymać nieruchomość. 
Mecenas J. Mielnik poinformował, iż od 1 maja 2016 r. jest 5-cio letni zakaz zbywania 
nieruchomości rolnych. Agencja Nieruchomości Rolnych zatem ma więcej interesu w tym, aby 
takich niuansów się doszukiwać. 
Pani Wójt I. Warkocka doprecyzowała, że za czasów jej poprzednika gmina dokonała podziału 
nieruchomości bez uzgadniania tego z Agencją Nieruchomości Rolnych. 
/Radna W. Masłyk opuściła posiedzenie sesji./ 

Radny P. Paczesny oznajmił, że dostał odpowiedź na interpelację, lecz z uporem będzie drążył 
temat. Otrzymana odpowiedź jest bardziej merytoryczna od poprzednich. Radny przytoczył 
fragment odpowiedzi dopowiadając, że inwestycja nie była zrealizowana kompletnie. Projektanci 
nie mieli możliwości autoryzacji i sprawdzenia wykonania projektów. Jeżeli umowa opiewała także 
na filtry należy się ich domagać, gdyż nie wszędzie są. Instalacja jest źle odprowadzona. Do 
kanalizacji dodaje się ferrox. W wielu miejscach zostały zbudowane przepompownie, które są 
źródłem smrodów. Radny poprosił o przekazanie kopii faktury potwierdzającej zakup 50 ton 
preparatu ferrox N7. Radny jest zdania, że taka ilość wrzucona do kanalizacji spowodowałaby 
rozwiązanie problemu. Uważa także, że w tym zakresie za mało rzeczy się dzieje. Zaproponował, 
aby poradzić się fachowców, gdyż temat jest ciągle podnoszony, ale też omijany. Radny nie jest 
usatysfakcjonowany działaniami, natomiast odpowiedź na interpelację jest już lepsza, bardziej 
szczera.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś interpelacje? W związku z brakiem interpelacji poprosił o składanie wolnych 
wniosków i zapytań. 
 
Ad. 8 

 Mieszkaniec Pan Wójcik zwrócił się z zapytaniem odnośnie drogi na ul. Zielonej. Droga 
zrobiona jest na pół gwizdka.  Droga jest już popękana a w jednym miejscu utworzyła się zapaść. 
Nieprzykładanie się do tematu zemściło się na urzędzie. Mieszkaniec zwrócił się także z 
zapytaniem dlaczego nie został ogłoszony konkurs na stanowisko prezesa ZGK a ogłaszany jest 
konkurs na dyrektora szkoły? 



Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała na pierwsze pytanie, iż nie potwierdza poglądów 
mieszkańca odnośnie drogi. Stan tej drogi jest bardzo dobry, pracownicy sprawdzili to w terenie i 
nie dopatrzyli się zaniedbań i potrzeb naprawy. Konkurs na stanowisko prezesa nie został 
ogłoszony, gdyż nie wymagają tego przepisy prawa, co innego konkurs na dyrektora szkoły, który 
każdorazowo musi być ogłaszany. Takie jest prawo. 
Mieszkaniec Pan Wójcik odpowiedział, że jeżeli pracownik przekazał Pani Wójt takie informacje 
to ją okłamał.  Mieszkaniec jest bardzo chętny do wspólnej wizji, podczas której wskaże miejsca 
wymagające interwencji. 
Sekretarz R. Krawczyk poinformował mieszkańca, że osobiście z pracownikiem urzędu sprawdził 
stan nawierzchni drogi i stwierdził, że stan drogi jest zadawalający. W jednym miejscu, przy 
pojemnikach na odpady jest odchylenie ternu, jednak na ten czas nie ma problemu z tą drogą. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że będzie przegląd gwarancyjny, na który 
mieszkaniec może zostać zaproszony, aby także miał możliwość wypowiedzenia się. 
Radna M. Gardzielewska zwróciła się z zapytaniem kiedy nastąpi realizacja drogi powiatowej do 
Dobieszewa? 

Radny Rady powiatu G. Grabowski oznajmił, iż 6 czerwca zostanie podpisana umowa, natomiast 
w połowie czerwca wykonawca wejdzie na plac budowy. Termin zakończenia robót wyznaczony 
jest na 30 września. Wkład gminy wynosi około 1 mln zł. 
Pani Wójt I. Warkocka poprosiła o zamieszczanie pełnych informacji w wypowiedziach Radnych 
Powiatowych, a także o prostowanie wypowiedzi Starosty. Powiat nie chce samodzielnie 
wykonywać swoich dróg, jedynie przy współfinansowaniu ze środkami gminy. 
Radny Powiatu G. Grabowski oznajmił, iż według niego nie trzeba prostować wypowiedzi 
starosty. Na terenie gminy przebiega droga powiatowa czy wojewódzka, z której mieszkańcy 
również korzystają. Udało się współfinansować drogę i nie dotyczy to tylko dróg gminnych czy 
powiatowych. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że mieszkańcy powiatu także korzystają z 
dróg będących własnością gminy. Zarząd powiatu powinien mieć tyle pieniędzy aby mieć na 
własne inwestycje drogowe. Pieniądze, które gmina przekazuje na współfinansowanie byłyby 
potrzebne na inne inwestycje. 
Radny W. Leśniewski poinformował, iż jakiś czas temu zwracał uwagę na zabezpieczenie ul. 
Zajęczej, na której po opadach zbierało się dużo wody. Zostało to wykonane i wykonano to 
bardzo dobrze. 
/Radna M. Gardzielewska opuściła posiedzenie sesji./ 

 Radna B. Sowińska zwróciła się z zapytaniem co z drogą w miejscowości Gogolewo koło stawku? 
Czy będzie ona realizowana? 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, iż droga jest w planach, lecz na chwilę obecną nie jest znany 
termin wykonania. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem czy audyt w ZGK nadal trwa i czy Radni otrzymają 
jego wyniki? 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że audyt został zakończony a jego wyniki zostaną 
przesłane Radnym. 
/Radna D. Hańczyk opuściła posiedzenie sesji./  
Mieszkaniec Pan Rosół zwrócił się z zapytaniem co było przyczyną odwołania przewodniczącego 
rady gminy oraz kto podpisał wniosek? Poprosił o wymienienie z imienia i nazwiska tych 
Radnych, którzy się pod nim podpisali. Zwrócił się także z zapytaniem dlaczego obchody 70-lecia 
OSP nie dostały odpowiedniej oprawy? Gmina otrzymała 4 wozy strażackie sprezentowane z 
Niemiec. Mieszkaniec zwrócił się z zapytaniem czy ofiarodawcy nie powinni zostać zaproszeni? 
Kolejną sprawą poruszoną przez mieszkańca było tworzenie nowych gimnazjów. Jeżeli z gminy 
do Słupska dojeżdża 37 uczniów to oznacza, że w naszym gimnazjum jest słaby poziom? Zła 
obsługa? Należałoby szukać przyczyny, gdyż za młodzieżą idą pieniądze.  



Mieszkaniec zwrócił się także z zapytaniem co kryje się pod hasłem „strategia rozwiązywania 
problemów społecznych”? Mieszkaniec myślał, że jak przyjdzie na sesję to dowie się czegoś 
więcej. Kolejną rzeczą, o którą zapytał mieszkaniec to co kryje się pod planem opieki nad 
bezdomnymi zwierzętami, a także jakie inwestycje planuje gmina aby otworzyć nowe miejsca 
pracy współfinansowane ze środków Unii Europejskiej? 

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, iż odpowiedź na pierwsze pytanie zostanie 
udzielona na piśmie. 
Mieszkaniec Pan Wójcik oznajmił, iż wszystko miało miejsce w okresie świątecznym. W wielkim 
tygodniu miało miejsce zebranie Radnych, a po świętach przewodniczący został już odwołany. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że na obchodach 70-lecia goście z Niemiec byli 
zaproszeni, jednakże nikt nie przybył. Co do budynku OSP w Dębnicy Kaszubskiej są względem 
niego pewne plany. Natomiast jeżeli chodzi o inwestycje w nowe miejsca pracy, to została podjęta 
uchwała o pomocy de minimis zwalniająca przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy od 
podatku od nieruchomości. Także na tej sesji została podjęta uchwała dotycząca programu „od 
stażu do angażu”. Zgodnie z tym programem gmina nie ponosi żadnego wkładu własnego. 
Dedykowany jest dla młodych mieszkańców, aby być atrakcyjnym na rynku pracy. Odnośnie 
dzieci uczęszczających do innych szkół niż gminne, według danych urzędu takich dzieci jest 29. 
Pani Wójt nie wie skąd mieszkaniec ma takie dane, ale są one nieprawdziwe. Gmina ma nadzieję, 
że dzięki reorganizacji dzieci uda się zatrzymać w gminie, gdyż nie będą musiały zmieniać szkoły. 
Podjęto także działania w ramach planu doskonalenia nauczycieli. Ma to na celu podniesienie 
kwalifikacji zawodowych nauczycieli, tych którzy chcą z tego skorzystać. Mamy różnych 
nauczycieli, również takich, którzy nie widzą potrzeby dalszego rozwoju. Wprowadzono także 
dodatek motywacyjny do samodoskonalenia, jednak jest to cel na przyszły rok. 
Mieszkaniec Pan Rosół oznajmił, iż rząd planuje likwidację gimnazjów, więc zwrócił się z 
zapytaniem czy jest sens tworzenia i rozbudowywania sieci nowych gimnazjów? Dodał również, 
że studzienki chłonne nie są czyszczone, a da się to zauważyć na ul. Wodnej. Przez to studzienki 
nie są w stanie wchłonąć wody opadowej. Mieszkaniec podziękował również za konkurs 
zorganizowany rzez Gminę i wycieczkę zorganizowaną przez GOK dla ludzi starszych, która 
zintegrowała osoby w niej uczestniczące.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że schodzone jest z budynku gimnazjum i tak naprawdę 
nic się nie rozbudowuje. Budowa sali w Gogolewie nastąpiłby także bez reorganizacji, gdyż jest to 
jedyna szkoła nie posiadająca sali gimnastycznej, nie spełniająca pewnych standardów. 27 czerwca 
mają zostać ogłoszone założenia sejmu odnośnie oświaty. Gmina będzie gotowa na zmiany, bez 
kosztów. Zmiany od pierwszego września będą optymalizacją kosztów. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, iż mieszkaniec jest na miejscu, więc może przez 
sołtysa, czy to osobiście zgłosić swoje spostrzeżenia. W przypadku gdyby nie było reakcji 
pracownika urzędu po zgłoszeniu, wtedy można by było pokusić się o zgłoszenie tego na sesji. 
Mieszkaniec Pan Rosół oznajmił, iż należałoby ustalić jakiś harmonogram czyszczenia studzienek, 
gdyż nie było to robione od początku budowy drogi. Mieszkaniec dodał, że nie uzyskał 
odpowiedzi na pytanie co kryje się pod hasłem „strategia rozwiązywania problemów 
społecznych”? 

Sekretarz R. Krawczyk wyjaśnił, że nad strategią rozwiązywania problemów społecznych prace 
trwały 3 miesiące. Można było zgłaszać swoje postulaty, wnioski. Jest to kwestia zapoznania się z 
materiałem dostępnym w urzędzie lub na BIP-ie. Za realizacje strategii odpowiada OPS, a także 
częściowo inne jednostki organizacyjne. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem  kto opracowywał arkusze organizacyjne szkół na 
przyszły rok? Czy Komisja Kultury i Oświaty brała w tym udział? 

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że układanie arkuszy organizacyjnych jest to tylko i 
wyłącznie przywilej dyrektorów szkół. Misję ułożenie arkuszy organizacyjnych dla nowo 
utworzonych gimnazjów dostali dyrektorzy szkół podstawowych, do których będą przylegać 
gimnazja. To jest jedyna i wyłączna kompetencja dyrektora szkoły, w oparciu o przepisy prawne. 



Radny Rady Powiatu G. Grabowski zwrócił się z zapytaniem czy to prawda, że urząd ma zamiar 
zakupić autokar na potrzeby szkół? 

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że autokar został wzięty w leasing w celu transportu osób 
niepełnosprawnych, nie na potrzeby szkół. Nie będzie on wykorzystywany przez sieć szkół. 
Będzie on dostępny na wycieczki szkolne, zawody uczniów itp., lecz jest on głównie zakupiony na 
potrzeby transportu osób niepełnosprawnych. 
Pani Sołtys G. Stenka podziękowała za dotychczasową pomoc przy organizacji imprez. Zwróciła 
się do zebranych o wsparcie finansowe organizowanej imprezy z okazji dnia dziecka w sołectwie 
Podole Małe. Wszystkich obecnych zaprosiła do Podola Małego na boisko w dniu 4 czerwca na 
godz. 16:00, lub w przypadku złej pogody do świetlicy wiejskiej w Podolu Małym. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że konkurs, w którym uczestniczył mieszkaniec, 
został ogłoszony przez gminę, ale to seniorzy się w niego zaangażowali. 
Mieszkaniec Pan Rosół potwierdził i poinformował, że seniorzy będą ćwiczyć tai chi koło GOK-
u. Obywa się to zgodnie z założeniami haseł „senior podróżuje”, „senior dobrze się czuje”, 
„senior gotuje”. Zainteresowanie jest duże. Pracownicy GOK-u wraz z Panią Dyrektor bardzo 
fajnie wszystko zorganizowali. Każdy uczestnik dostał ekwipunek pożywienia, więc nikt nie miał 
prawa zasłabnąć podczas wycieczki. Każdy jest zdania, że chciałby jeszcze więcej takich inicjatyw. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych lub z 
Państwa zebranych ma jeszcze jakieś pytania, uwagi czy też sprawy bieżące do poruszenia? Żaden 
z zebranych nie zgłosił potrzeby wypowiedzi, w związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł 
do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 9-10 

Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania zostały udzielone w ramach możliwości w 
trakcie sesji, bezpośrednio po ich złożeniu. Na pozostałe zostanie udzielona odpowiedź pisemna. 
Przewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 13:36 zamknął sesję Rady Gminy po wyczerpaniu 
porządku obrad. 
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